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Dato: 26/ 4- 2018
Sagsnummer: 27.15.00-G01-1-18

Referat Handicapråd
Dato/tid:
Sted:

3. maj kl. 17 – 19
Gunnekær 64, lille kantine

Deltagere: Britt Jensen, Torben Bjørn Andersen, Jytte Andresen, Lis Jensen, Jytte Mikkelsen, Trine M. 
Gulstad Ravn, Tom Olsen, Jakob Duvå, Henning Elmelund, Pia Mehlsen, Allan Pedersen, Bjarne 
Rieckmann

Referent: Jette Aagaard Larsen

Punkter
Pkt. nr. 1: Præsentation og konstituering 

af Handicaprådet
Tom Olsen – formand
Jytte Andresen – næstformand

Pkt. nr. 2: Mødeplan 2018   3. maj kl. 17 – 19
14. aug. kl. 20 – 21
25. okt. kl. 17 – 19
29. nov. kl. 17 - 19

Pkt. nr. 3:  Handleplan på handicappolitik-
ken v/ Allan

 Status på handleplan i 
forhold til 
handicappolitikken

 Drøftelse af det videre 
arbejde med 
handleplanerne

 Handicaprådets rolle i 
det videre arbejde med 
handleplanen

Kommunikation ud til borgerne

”Postkort” fysiske papkort som udleveres og lægges tilgæn-
gelige på biblioteket og borgerservice.
Se Guide for pårørende til ældre 

1. Bedre livskvalitet med sundhedstjek
- samarbejde med sundhedscentret
- praktiserende læger

2. Bedre adgang fra barn til voksen
- forældrenetværksaftener

3. Bedre adgang til job og uddannelse
- arbejde efter nogle fixpunkter i overgangen fra barn til 
voksen 
- samlet afrapportering om metoden på sidste møde i 2018

4. Tilgængelighed til byrummet
- God adgang bruges som metode / til at lave screening af 
udvalgte områder af byrummet. 

https://www.rk.dk/?id=17139
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5. Tilgængelighed i offentlige bygninger
- God adgang bruges som metode / til at lave screening af 
udvalgte bygninger. Det vil efterfølgende fremgå af f.eks. 
Rødovrehallens hjemmeside hvilke udfordringer der kan 
være i hallen.

Tilgængelighedspulje – Jytte informerede om muligheder 
for at søge om midler i år.

Trafikstyrelsen - tilgængelighedspulje

Der blev forespurgt på muligheder for at borgere der ople-
ver hindring i tilgængelighed kan melde det ind.
Det blev drøftet om Rødovre kommunes Facebook kunne 
bruges.

6. Øget synlighed via kvalitetsstandarder
- Kvalitetsstandarder revideres ultimo 2018. Sendes i hø-
ring i Handicaprådet.
 
Handicaprådets rolle i forhold til handleplanerne: 
Tom og Allan taler videre om at udpege nogle fra Handi-
caprådet som kan sættes i direkte kontakt med tovholder-
ne og løbende blive inddraget i handleplanerne.

Pkt. nr. 4: Nye lovkrav til tilgængelighed 
på offentlige hjemmesider v/ 
Tom

Hjemmesider skal iht. EU direktiv gøres tilgængelige for 
blinde og hørehæmmede. Der er nogle fixpunkter hen 
imod målet som ligger i 2020.

Der inviteres en medarbejder fra Kommunikation til at del-
tage i et Handicaprådsmøde når loven er vedtaget.

Pkt. nr. 5: Borgerrådgiver i kommunen V/ 
Tom

Der udleveres bilag på mødet

Seniorrådet og Handicaprådet er i direkte kontakt med 
borgerne og bringer eventuelle udfordringer videre til for-
valtningen.

Rødovre gør meget for at borgeren ikke skal blive ”kaste-
bold” imellem afdelinger. Der er en telefonkultur i forhold 
til at 1. kontakt til forvaltningen skal gøre sit yderste for at 
få borgeren videre til den ”rigtige” sagsbehandler.
Generelt er vi i Rødovre meget ”håndbårne”. Hjerneskade-
området er et godt eksempel.

Ankestyrelsen udarbejder en årlig rapport. Rødovre har få 
omgjorte klager. Rapporten kommer formodentlig i juni. 
Efter politisk behandling sendes rapporten til Handicaprå-
det.

http://www.trafikstyrelsen.dk/DA/Byggeri/Tilgangelighed/Tilgaengelighedspuljen.aspx
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Pkt. nr. 6: Indsats i forhold til tricktyveri 
(udsatte borgere) v/ Tom og 
Allan

Carsten Fender og Tom er ved at udarbejde et materiale 
som kan udleveres til udsatte borgere som bor i boliger 
uden fast opsyn. Historien skal fortælles både på skrift og 
med billeder.

LEV betaler trykning af materialet.

Tom og Carsten vil fortsat holde fokus på at sikre tryghe-
den for udsatte borgere.

Ældre- og handicapafdelingen samt social- og psykiatriafde-
lingen modtager mails fra Vestegnspolitiet når der foregår 
tricktyverier på Vestegnen. Mailen videresendes til medar-
bejdere i ældre- og handicapafdelingen så personalet kan 
advare borgerne.

Pkt. nr. 7: Transportmuligheder for han-
dicappede – orientering v/ Allan

Handicappede melder sig heldigvis i større omfang ind i 
idrætsforeninger / sport. 

Det kan give nogle udfordringer i forhold til transport når 
man er i den ”selvtransportable” alder.

Kriterierne for at få at tildelt handicapkørsel i dag er at 
man anvender et mobilitets hjælpemiddel og ikke er i stand 
til at benytte offentlige transportmuligheder.
Der kan bevilges ekstra ture.

Buslinier ændres i 2019 – hensigtsmæssigt at se på service-
bussens rute når de øvrige ruter gennemgås.

Ledsageordning kan bruges til de som ikke har et fysisk 
handicap men af andre årsager ikke kan benytte de nuvæ-
rende transportmuligheder.

Allan undersøger muligheden for at åbne op for andre mål-
grupper inden for den økonomiske ramme som er fastlagt i 
budgettet.

Pkt. nr. 8: Eventuelt Kvalitetsstandarder stomi / katetre – arbejdsgruppe på Ve-
stegnen - det er et stort projekt som Susanne Street fra 
Rødovre kommune deltager i som medarbejder og Jytte 
Andresen deltager som borger. Der lægges også vægt på at 
kvaliteten er i orden.

Når udbudsmaterialet er færdigt vil det blive sendt i høring 
i bl.a. Handicaprådet.

”Sammen om Rødovre” – elektroniske nøgler hos borger-
ne. Der er stor fokus på sikkerhed.

Det er ved at blive afklaret om løsningen skal i udbud.
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Elektrisk døråbning bevilges via hjælpemiddellovgivning.

Lungeløb fredag den 4. maj foregår ved Damhussøen.

Materiale som eftersendes:
Kvalitetsstandarder
Handleplaner
Rødovre kommunes handicappolitik: Lige muligheder for 
alle

Efter modtagelse af rapport fra Ankestyrelsen:
Ankestyrelsen rapport: efter behandling i KB sendes rap-
porten til Handicaprådet

Kommende møder Sara B. Clases, chef for Børnefamilieafdelingen deltager på 
kommende møde
Henrik Abildtrup, socialdirektør, inviteres til at fortælle om 
”Sammen med borgeren”.
Tilgængelighed på hjemmesider – lovkrav: der inviteres en 
medarbejder fra Kommunikation når loven er vedtaget.


